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Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
ChristenUnie  1  Defensie wil slopen, wellicht verbouwen en 

nieuw bouwen.  
De wensen van Defensie zijn helder. Hoe 
verhoudt sloop, verbouw, nieuwbouw zich 
tot provinciaal beleid en regelgeving in dit 
specifieke gebied?  
 

Dat is nog lastig te duiden. Op dit moment 
lopen er voor twee complexen (1 in Leusden 
en 1 in Soest) bouwvergunningtrajecten, 
gebaseerd op eerdere renovatieplannen van 
defensie. De omvang van de gehele opgave 
is echter nog niet bekend. Voor een groot 
deel is ons daarom nog niet duidelijk wat er 
gesloopt, verbouwd en nieuw gebouwd 
wordt. Dat zijn we dit eerste kwartaal van 
2023 met Defensie op een rij aan het zetten. 
Defensie is echter zelf op dit moment nog 
haar plannen aan het uitwerken. Pas als het 
concreter wordt, weten we of het binnen de 
huidige bestemmingsplannen past. Welke 
regelgeving er dan van toepassing is, is dus 
nog niet aan te geven.  

De komende maanden zijn we in nauw 
contact met defensie, de waterschappen en 
de gemeenten om de plannen van defensie 
en de bredere gebiedsopgave op elkaar af 
te stemmen. 

 2 Is er in formele zin een link met het 
Programma Hart voor de Heuvelrug en zo 
ja, in welke opzichten?  
 

Nee. We zijn op zoek naar een nieuwe 
gebiedssamenwerking waarbij alle oude 
afspraken overeind blijven.  

Ambtelijk wordt nauw samengewerkt met 
het programma Hart van de Heuvelrug om 
dit te borgen en om, waar relevant, lessen 
uit het verleden mee te kunnen nemen in de 
nieuwe gebiedssamenwerking. 

 
 3 De defensieterreinen zijn deels gebieden 

met hoogwaardige natuurwaarden en 
beschermde NNN-status. Gaat hier ook (en 
dan in veelvoud) de IOV opspelen in het 
kader van bouwen in NNN, en een mogelijk 
gebruik van de zgn. Meerwaarde-
benadering?  
 

De instructieregels in de Interim 
Omgevingsverordening (IOV) zijn van 
toepassing wanneer bestemmingsplannen 
aangepast moeten worden om de 
bouwplannen te faciliteren. Met daarbij de 
notie dat voor militaire terreinen een apart 
artikel is opgenomen waarbij aantasting 
NNN is toegestaan mits zoveel mogelijk 
wordt voorkomen en gecompenseerd. 
Plannen zullen dus niet onderbouwd worden 
vanuit de zgn. meerwaarde benadering.  

Daarnaast kunnen de direct werkende 
regels in de IOV van toepassing zijn, 
bijvoorbeeld omtrent houtopstanden. 

In december is u een memo over de 
toepassing van de IOV op defensieterreinen 
toegezegd. Deze wordt u in kwartaal 1 van 
2023 toegezonden.  

 4 Hoe wordt en blijft PS betrokken en 
geïnformeerd? Kunnen we voor de zomer 
2023 in ieder geval weer een update 
ontvangen?  

Op dit moment wordt hard gewerkt aan een 
overzicht met wat er precies gaat gebeuren 
op de Defensieterreinen en hoe zich dit 
verhoudt tot het bestaande beleid. Wij zullen 
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 u een update sturen als we meer weten over 
de omvang van de gebiedsontwikkeling. 
Voor het zomerreces heeft u in ieder geval 
een update en een memo over de 
toepassing van de IOV ontvangen.  

 5 Hoe wordt, met zoveel (nationale, 
provinciale en lokale) belangen en zoveel 
mede-overheden en partners, de 
governance bij deze gebiedsontwikkeling 
ingericht?  
 

Daarover zijn we in gesprek met de 
partners, waaronder ook defensie. Een 
passende governance is afhankelijk van de 
omvang van de opgave, die in de komende 
maanden pas echt duidelijk wordt.     

Onze inzet daarbij is dat de politieke 
verantwoordelijkheid voor deze ontwikkeling 
bij een gebiedsportefeuillehouder of de 
portefeuillehouder RO komt te liggen, zowel 
bij ons als bij de gemeenten.  

Er is inmiddels al wel een ambtelijk 
gebiedsteam ingericht, met deelnemers van 
alle betrokken partijen (gemeenten, defensie 
en waterschap) om de omvang met elkaar 
scherp in beeld te brengen. Ook bestuurlijk 
is het overleg gestart over de defensie-
plannen met de betrokken gemeenten en 
het waterschap. 

 6 Hoe kunnen we ons abonneren op 
nieuwsbrieven van het Netwerk 
Omgevingsgericht Werken? We hebben niet 
de indruk al nieuwsbrieven ontvangen te 
hebben 
 
(Mogelijke opwaardering afhankelijk van 
de beantwoording) 

De nieuwsbrieven van het Netwerk 
Omgevingsgericht Werken worden direct 
naar PS gestuurd. De eerste is in de maak 
en verschijnt in maart. 

GroenLinks 7 In de brief is sprake van meekoppelkansen. 
Wordt daarmee gesuggereerd dat de 
Defensieopgave leidend is? 
 

Het besluit van Defensie om op deze plek te 
intensiveren is vastgelegd in de Kamerbrief 
Strategisch Vastgoedplan. Als regiopartijen 
hebben wij gesteld dat de kwaliteit van de 
Leefomgeving daardoor niet mag 
verslechteren en waar mogelijk verbeterd 
moet worden. Defensie is op dit moment zelf 
plannen nog aan het uitwerken en we zullen 
hun plannen en de bredere gebiedsopgaven 
de komende tijd op elkaar af gaan stemmen 
(in onderlinge wisselwerking). 

 8 In hoeverre is het mogelijk dat de provinciale 
plannen voor natuur en woningbouw een 
aanzienlijke rol spelen in dit proces? 
 

De provinciale plannen voor woningbouw en 
natuur zijn bestaand beleid van de provincie 
en daarmee een logisch onderdeel van het 
gebiedsproces.   

 9 Hoeveel zicht heeft de provincie op de 
huidige inrichting van de terreinen op en 
rond Soesterberg/Amersfoort en de 
opstallen? 
 

De provincie heeft via de samenwerking met 
de uitvoeringsdienst RUD en de gemeenten 
een goed beeld van de huidige inrichting en 
de opstallen.  

 


